
 

 

 

 

 

 

 

 

Høringssvar til budget 2024 – 1. høring 

Afsender af høringssvar: 

Skolebestyrelsen Distrikt Hjallerup 

Hvilket udvalg laves høringssvar til: Vælg udvalg (x) 

Økonomiudvalget  

Børne- og Skoleudvalget x 

Fritids-, Kultur- og Turismeudvalget  

Beskæftigelses- og Uddannelsesudvalget  

Ældreomsorgsudvalget  

Social-, Handicap- og Sundhedsudvalget  

Teknik- og Miljøudvalget  

Høringssvar: Råderumskatalog maj 23 

Skolebestyrelsen Distrikt Hjallerup har følgende svar til nedenstående elementer i råde-
rumskataloget: 

Skoler 

Ad 1. Takstreduktion på specialområdet 

En reduktion af taksten på specialområdet går imod strategien for omorganisering af speci-
alområdet. Når vi vil lykkes med at segregerer færre elever til specialtilbuddene, da vil 
elevgruppen ændre sig, hvorfor en takstreduktion vil betyde, at specialklasserne får store 
udfordringer med at lykkes med opgaven. Bestyrelsen ser derfor ikke en takstreduktion, 
som en anvendelig besparelse, og ønsker ikke denne. 

Ad 2. Reduktion af tildeling til folkeskoler 

En forøgelse af undervisningstiden for lærerne, vil betyde færre timer til fx forberedelse. 
Færre understøttende undervisningstimer vil betyde en forringelse af trivsels- og inklusion-
sindsatserne på skolerne. At øge samlæsning vil udfordre evnen til at dække fagrækken. 
Overordnet set, vil en forringelse, udfordre skolernes mulighed for at møde alle elevers be-
hov – Hvilket kan mindske succesraten for indførelse af mellemformer, og herigennem 
opnå rationaler på specialområdet. Dette støtter bestyrelsen ikke. 

Ad 3. Reduktion af ledelse og administration på folkeskolerne 

I fald der reduceres på ledelse og administration – vil ledelse og udvikling af det lærings-
faglige område der bliver ramt, da det vil være her, man kan reducere – Økonomi og 
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administrationsopgaverne reduceres ikke. Dette er yderst uheldigt, da ledelse tæt på ker-
neopgaven er meget væsentlig for at vi lykkes. Hertil vil mindre ledelseskraft forringe sko-
lernes evne til at implementerer nye centrale tiltag.  

På sekretærområdet er der blevet langt en del opgaver ud fra forvaltningen (kørsel, Letbe-
taling, indstillinger til PPR, ansættelser, skoleindskrivning osv.) dette kræver ikke færre 
midler. Bestyrelsen ser derfor ikke dette, som et hensigtsmæssigt område for besparelse. 

Ad 4. Justeret tildeling til 10. klasse 

Bestyrelse synes at man med fordel kan se på tildelingen. Bevillingen skal passe med an-
tal elever. 

 

Ad 5. Bortfald af krav om lejrskole i 6. klasse 

Lejrskole er vigtigt for skolegangen – Lejrskoler understøtter trivsel og socialisering – Lejr-
skole genererer gode skoleminder, der danner eleverne. Bestyrelsen ønsker at fastholde 
lejrskolen. Dog kan lejrskolens omfang reduceres. Alternativt kan lejrskolen udgå, men her 
gennemføres en skolerejse i stedet. Ved sidstnævnte bør der etableres en ordning for min-
dre bemidlede familier. Skolerejsen vil understøtte samme elementer som lejrskolen. 

 

Ad 6. Reduktion af budgettildeling til PPR 

Dette vil være meget uheldigt for arbejdet med omorganisering af specialområdet – Her 
har PPR en væsentlig opgave, i forhold til at generere viden om elever og klasser. En be-
sparelse på PPR vækker bekymring for vores elevers trivsel. Dertil ønsker vi ikke at vente-
tiden på PPR-betjening øges, da denne allerede er meget lang. 

 

Fritid og Kultur 

Ad 5. Struktur for haller – model 2: Lukning af skolesvømning 

Vi ønsker at fastholde, at eleverne, lærere at svømme, det er et væsentligt element for at 
blive livsduelig. Dette er særligt vigtigt i Danmark hvor vi har meget kyst.  

 

Ad 6. Struktur for haller – model 3: Ingen betaling for haltimer til SFO, dagpleje og børnehave 

Fastholdes halaktivitet, gennem egen betaling, da reduceres SFOernes råderum, hvilket 
forringer elevernes fritidstilbud.  

 

Administration: Digitalisering, Borger og Ejendomsservice 

Ad 7. Arealoptimering – K-klasser 

En flytning af K-klasserne fra Klokkerholm Skole og Distrikt Hjallerup vil være uhensigts-
mæssig ift. inklusion – Der vil fragå viden fra distriktet, hvilket vil besværliggøre færre visi-
tationer og etablering af mellemformer i distriktet. Dertil vil besparelsen være begrænset, 
da der skal etableres et specialcenter alligevel. Bestyrelsen bemærker i øvrigt, at det er 
pudsigt at der peges på et så indgribende tiltag, hvor der i øvrigt er truffet en politisk be-
slutning. 

 

Med venlig hilsen 

Skolebestyrelsen for Distrikt Hjallerup 


